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Dr. Shum graduated from the University of Hong Kong (BChinMed, MChinMed). 

Obtained his Doctoral degree from the Guangzhou University of Chinese 

Medicine. Registered Chinese Medicine Practitioner(HK). Lecturer of Modern 

Chinese Medicine Nursing in CIHE. Dr. Shum managed a social enterprise clinic 

for over 12 years that serves low-income families and the underprivileged in HK. 

During the decade, Dr. Shum developed several medical-social collaboration 

community health programs that benefited patients, including Neurocognitive 

disorder, Stroke, Mental Health & Pain Management.  

Due to the 5th wave of the epidemic exposed in HK in the year 2022, Dr. Shum and his team started a pilot 

project, “Clinic Without Walls”. By cooperating with the Neighbourhood Elderly Centre, provide complete 

telemedicine support including online medical consultation, dispensing, and medicine delivery to singleton 

elders who are infected with COVID and under home quarantine. "Clinic Without Walls" is an social 

innovation awarded project selected by the Good Seed and funded by the Social Innovation and 

Entrepreneurship Development Fund. The project is now also conducting training workshop to skill up 

elderly able to use their smartphone to access telehealth services. And set up regular online medical 

support in different elderly centers to serve more elderly in need. 

 

 

  



 

  

 

  岑康遠博士 

  仁德之光有限公司總幹事 

 

岑康遠博士畢業於香港大學，獲廣州中醫藥大學醫學博士學位，香港註

冊中醫師。管理一家社會企業診所超過13年，歷年來開創多個醫社合作

新模式項目。2022年開展了「無牆醫館」項目的雛型，與長者鄰舍中心

合作，協助感染新冠病毒的獨居長者，提供遙距中醫醫療支援。「無牆

醫館」獲「好薈社」甄選，並得到「社會創新創業發展基金」資助，促

進尤其困乏長者使用遙距醫療服務的可能性，並在社區層面建立更多長

者友善遙距醫療服務。 

 

  



 

  

 

  岑康远博士 

  仁德之光有限公司总干事 

 

岑康远博士毕业于香港大学，获广州中医药大学医学博士学位，香港注

册中医师。管理一家社会企业诊所超过13年，历年来开创多个医社合作

新模式项目。2022年开展了「无墙医馆」项目的雏型，与长者邻舍中心

合作，协助感染新冠病毒的独居长者，提供遥距中医医疗支持。「无墙

医馆」获「好荟社」甄选，并得到「社会创新创业发展基金」资助，促

进尤其困乏长者使用遥距医疗服务的可能性，并在小区层面建立更多长

者友善遥距医疗服务。 

 


